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FDF Landsdel 4 
Referat til landsdelsmøde 2023 
Afholdt tirsdag den 21. februar 2023 kl. 19.00 – 21.00  
på Silkeborg Højskole, Platanvej 12, 8600 Silkeborg 
 
På mødet var vi samlet ca. 40 deltagere fra et bredt udsnit af kred-
sene og fra alle fungerende netværk. Desuden to fra Landsdelsle-
delsen, én forbundssekretær og ét hovedbestyrelsesmedlem.  
 

1. Valg af dirigent for landsdelsmødet 
Landsdelsledelsen foreslår Kim Koch Rasmussen, FDF Hasle-
Åbyhøj og medlem af Hovedbestyrelsen 
 
- Mødet vælger Kim Koch Rasmussen. Med klap. 
- Dirigenten konstaterer at der er udsendt indkaldelse rettidig.  
- Desuden er reglerne for at indsende kandidater og forslag 

også overholdt.  
- Desuden konstaterer Kim at der er inviteret bredt ud og såle-

des har alle fremmødte observatører taleret.  
 

2. Valg af referent for landsdelsmødet 
Landsdelsledelsen foreslår forbundssekretær; Rasmus Bach Ot-
tosen.  
 
- Mødet vælger Rasmus Bach Ottosen. Med klap.  

 

3. Beslutning om, hvorvidt man kan stille op som kandidat på 
selve landsdelsmødet 

- Kim redegjorde for nye vedtægter for eventuelt at stille kan-
didater på mødet.  

o Der var ikke nogen som ønskede at det skulle være 
muligt at opstille flere kandidater på mødet.  

- Således konstaterede dirigenten, at der ikke kan opstilles 
kandidater på mødet. Således den på forhånd udsendte kan-
didatliste er gældende på mødet og den nye landsdelsledelse 
skal vælges fra denne.   

4. Orientering om landsdelsledelsens arbejde og hvad der er sket i 
landsdelen i den forgangne periode.  
Denne tages til efterretning af landsdelsmødet 
Bilag 1: Skriftlig orientering 
 
- Jan redegjorde for de forgangene års arbejde.  
- Kommentarer til beretningen modtages:  

o Hvad var baggrunden for at lave nye netværk og hvor-
for understøttede man ikke det der var?  

▪ Svar: Landsdelsledelsen ville gerne tilbyde net-
værk til alle kredse i Landsdelen og det kræ-
vede en omlægning af de eksisterende for at 
kunne lave noget bæredygtigt for alle.  



  

 

o Vi er mange kredse som synes det er dejligt med nye 
netværk. Ny energi. Det er dejligt at LDL tager ansvar 
for dette og skyder energi i det arbejde.  

o Tak til landsdelsledelsen for at arbejde godt med ung-
domsrepræsentanterne og inddrage dem aktivt i de-
mokratiet. Det er godt for os og de unge.  

o Tak til Landsdelsledelsen for arbejde med netvær-
kene. Vi havde meget forskellige holdninger i det vi 
kom fra. Men i det nye har vi fået startet godt op.  

o De nye netværk fungerer rigtig godt for os. Specielt 
seniorarbejdet fungerer rigtig godt.  

 
- Mødet modtog Landsdelsledelsens beretning med klapsalve.  

5. Fremlæggelse af regnskab fra landsdelsledelsen til godkendelse 
Bilag 2: Landsdelens regnskab for 2021 og 2022 
 
- Kommentarer fra de fremmødte:  

o Ingen kommentarer.  
 

- Mødet godkender regnskabet. Ingen stemte imod.  
 
 

6. Debat om, hvordan der kan arbejdes med landsmødets beslut-
ninger og andre relevante områder for landsdelen, som kan give 
retning for den nyvalgte landsdelsledelses fokusområder 
Bilag 3: Oplæg til debat fra landsdelsledelsen 

 
- Katrine fremlagde processen omkring debatten for mødets 

deltagere.  
- Katrine fremlagde udviklingsmålene fra Landsmødet ’22. 

Herunder:  
o Flere Puslinge 
o Engagerede voksne 
o Flere nye FDF-Kredse 

 
- Herefter gik deltagerne i grupper ved bordene.  

 
- Det fælles gruppearbejde kredser sig om dét fælles. Altså 

hvad kan landsdelens kredse med fordel gøre i fællesskab.  
o Pointer far plenumdebatten:  

▪ Vi ser flere puslinge og flere voksne som lidt en 
del af det samme. Vi er flere kredse som har 
svært ved at tiltrække, specielt, de unge ledere 
til kredsen. Men har man dem, er det vigtigt at 
de kommer på kursus, så vi kan holde på dem.  

▪ Det med Kredsstart er svært… man skal ikke 
bare starte der hvor det giver mening. Man skal 
også huske at hjælpe de kredse der har det 
svært.  

▪ Kunne det hjælpe med at blive flere puslinge 
ved at genstarte PuTuPia? – Måske kunne det 
gøre det nemmere at være leder for nogle 



  

 

puslinge. Men det er frit hvordan formatet skal 
være.  

▪ Det vigtigt at komme på lederuddannelse. 
Hvordan kan vi gøre det nemmere at være leder 
i kredsen. Specielt når man er helt ny. Tak om 
der kunne kommunikeres tydeligere om Kursus 
for nye og kommende ledere.  

▪ Når der kommer nye puslinge, kommer der 
også nye ledere. Puslinge tager ofte deres for-
ældre med og vi skal som kredse være bedre 
til, at invitere ind. Og der er mange der gerne 
vil! – Måske bare på en måde som vi ikke er 
vandt til.  

▪ Kan vi få lederuddannelse tættere på lederne 
ude i kredsene? – Så det bliver nemmere at få 
nye ledere på noget uddannelse!  

▪ Det er vigtigt at der er tilbud til nye ledere i 
starten af sæsonen, så nye kan komme afsted. 

▪ Lederuddannelsesaftner er fedt! Dét vil vi gerne 
have mere af!  

▪ Kunne man kigge i kommunernes planstrategi i 
forhold hvor nye leder bor.  

▪ Det kunne være fedt mere noget mere gryde-
klart materiale.  

 

- Gruppearbejde om hvad landsdelen ellers kunne arbejde 
med. 

o Pointer:  
▪ Det ville være fedt med aftenkurser på Silke-

borg Højskole. Måske så ofte som hvert kvartal. 
For nogle ville det være mere optimalt med et 
dagsarrangement, så man kunne tage flere af-
sted sammen!  

▪ Det ville være godt forsat at understøtte de nye 
netværk.  

▪ Kunne man bruge nogle af de tilbud der er i an-
dre Landsdele?  

▪ Kan vi på en eller anden måde spørge alle le-
derne i Landsdelen om hvad der ville give mest 
mening for alle i forhold til lederuddannelse?  

▪ Nogle netværk holder allerede egne lokale le-
derskoler. Så måske kan andre også overveje 
dét! Så kunne landsdelen understøtte lokalt 
uddannelse flere steder?  

7. Forslag om at ungdomsweekend ændres til aktivitetsweekend 
med valgfrie interessegrupper lignende landsdel 2. 
Forslag stillet af FDF Brædstrup 
Forslagets ordlyd fremgår i bilag 4  
- Jan motiverede forslaget på vegne af Kjeld. Ordlyd som i for-

slaget. Skulle man tænke en ny retning grundet lavt delta-
gerantal!  



  

 

- Katrine kommer med Landsdelsledelsens holdning. – ”tak til 
Kjeld og fordi du brænder for aktiviteterne i landsdelen. Su-
pergodt at komme med forslaget.”  

- Ungdomsudvalget: Vi har selv haft nogle af de samme tan-
ker. Der ER brug for ny energi og nye kræfter.  

 
- Spørgsmål: Er aldersgruppen den samme som ungdoms-

weekenden? – ”Ja”  
- Det er vigtigt at meget er op til udvalget så de kan lave no-

get de brænder for! Invitere ledere ind fra kredse om hvad 
der giver mening.  

- Udvalget synes selv at det oprindelige forslag gør arbejdet 
meget låst. Men vi er sådan set enige i hensigten… - at der 
skal ske noget nyt. Udvalget modtager meget gerne forslag 
fra kredsene omkring hvad de ønsker.  

- Vi har brug for at ryste posen på hvornår et nyt arrangement 
passer bedst i kalenderen!   

- Vi noterer gode ideer: grupper, fagkurser, kredstid / gruppe-
tid, mini-seniorkursus,  

- Konkrete ideer: Der kommer ikke flere konkrete ideer.  

 

Afstemning om forslaget:  

- LDL vil gerne foreslå at ændre ordlyden i teksten, så det bli-
ver mere op til udvalget, hvad der skal ske og hvad der 
måtte give mening. Men naturligvis skal Ungdomsudvalget 
afsøge hvordan man kan tænke ungdomsweekenden på en 
ny måde.  

- Landsdelsledelsens ændringsforslags ordlyd:  

”Landsdelsledelsen vil sammen med Ungdomsudvalget af-
søge muligheder for at tænke Ungdomsweekenden på nye 
måder”. 

o Ændringsforslaget fra landsdelsledelsen blev vedtaget. 
Ingen stemte imod.  

o Hele forslaget i sin nye ordlyd blev sat til afstemning 
Én stemte imod. Forslaget er vedtaget.  

 

8. Præsentation af kandidater 
Bilag 5: Aktuel kandidatliste 
 
Kandidaterne præsenterede sig jf. udsendte kandidatliste.  
 

9. Valg til landsdelsledelsen 

- Dirigenten fremførte forslag om at der skal vælges fire per-
soner til den nye Landsdelsledelse. Taget i betragtning at der 
kun er fire opstillede kandidater. Mødet stemte for at vælge 
4 personer til Landsdelsledelsen. Ingen stemte for tre valgte.  

- Mødet klappede de 4 listede kandidater ind i Landsdelsle-
delsen.  



  

 

- Følgende er valgt:  

o Katrine Benée, FDF Brabrand 

o Mads Simonsen, FDF Viby J.  

o Mikkel Kølbæk, FDF Hjortshøj 

o Jan Olav Skogøy, FDF Aarhus Musikkreds 

 

10. Fremlæggelse af budget for perioden frem til næste landsdels-
møde til godkendelse 
Bilag 6: Budget 
 
Landsdelslederen gennemgik budgettet.   
Spørgsmål:  
- Bliver der seniorfestival i 2024 i så fald skal de med i budget-

tet.  
- Udenlandstur; Udgiften i 2022 på udenlandstur skal vel retur? 
-Jo, der er fejl i det godkendte regnskab. Den udgift skal natur-
ligvis stå som et aktiv et andet sted i regnskabet.  
- Husk at bruge nogle flere penge! Også hvis det ikke lige står i 
budget. 
- Stor ros til punktet med nye initiativer! Godt at vide at der kan 
bruges penge.  
- Burde vi budgettere med et højere tal til nye initiativer? – Jeg 
ville være tilfreds med at give LDL mulighed til at bruge flere 
penge, hvis der er brug for det.  
 
Dirigenten konstaterede at der kun var fremlagt et budget, og 
da landsdelen skal have et budget, måtte det betragtes som 
værende godkendt – forsamlingen var enige i dette. 
 
 

11. Valg af intern revisor samt en stedfortræder for denne 

De valgte er:  

- Steen Røndal Olsen – Intern revisor 
- Jonas Maibom – Suppleant  

 

12. Eventuelt 

- Indslag fra udenlandstur. Morten fra Hjortshøj fortalte lidt 
om hvad planen er! 

- Indslag fra FDF og Spejderne i Tivoli. Det bliver fedt.  

- Legedatabasen.dk søger nye programmører. Send din bedste 
ven! Skriv til leg@FDF.dk  

- Lederuddannelse i Landsdel 4. VI er lige startet op. Vi søger 
nye medlemmer. Tag fat i udvalget / Nina / LDL hvis i kender 
nogen der skal være med. Landsdel4@fdf.dk  
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- Kursusplus – HUSK! At der er et helt nyt kursustilbud i på-
sken for unge ledere i FDF. Få ny energi og ny viden med 
hjem til kredsen.  

- Hovedbestyrelsen sender en hilsen til alle kredse i landsde-
len. Vi håber det går godt. Vi har startet et nyt samarbejde 
med Eventyrsport. Fra 1. marts kan FDF-skjorten købes der.  

- Ungdomsudvalget vil gerne være flere medlemmer. Skriv til 
Landsdel4@FDF.dk Hvis du vil være med.  

- 14. marts kan nye voksne i FDF komme på Kursus på Nye og 
Kommende Ledere på Silkeborg Højskole. Skriv til Rasmus 
(RBO@FDF.dk) hvis i vil vide mere. 

 

 

 

Kim Koch Rasmussen 

Dirigent 

23-02-2023 
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